
Lazarevac postaje
prigradska opština

Vlada Srbije usvojila je nacrt novog zakona o glavnom gradu
a njegova najvažnija izmena je decentralizacija grada.
Usvajanjem ovog zakona Beograd će biti podeljen na dve
zone – gradsku i prigradsku. Sedam prigradskih opština će
biti u prigradskoj zoni, a 10 gradskih u gradskoj. Opština
Lazarevac više neće biti gradska već prigradska opština, koja
će moći da izdaje građevinske dozvole do 5.000 kvadrata i da
legalizuje objekte do 3.000 kvadrata, rekao je Bojan Stević,
državni sekretar gostujući u jutarnjem programu RTV GEM.
Dodao je da će se zakon naći na usvajanju tokom ove ili
naredne nedelje u Narodnoj skupštini i da očekuje da većina
poslanika glasa za ovaj zakon, koji će omogućiti i manjim
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opštinama da se što brže i bolje razvijaju.

Bojan Stević, državni sekretar u Ministarstvu državne uprave i lokalne samouprave

Nakon jedne decenije opštini Lazarevac će konačno biti vraćene nadležnosti koje su joj ukinute
Statutom grada iz 2009. godine, koji je donela bivša gradska vlast, kada je grad potpuno
centralizovan čime su beogradske opštine, kako prigradske tako i gradske, svedene na nivo
mesnih zajednica. Tada su se najveće zamerke upravo odnosile na izmenu koja je opštinama kao
što su Lazarevac, Mladenovac, Sopot i druge, oduzete nadležnosti poput izdavanja građevinskih
dozvola za objekte veće od 800 kvadratnih metara.
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Pored izdavanja građevinskih dozvola i legalizacije, novi zakon omogući će čelnicima naše opštine
da osnivaju svoja preduzeća, kao i da donose svoje urbanističke planove, van planova generalne
regulacije, kaže državni sekretar Bojan Stević.

Naša opština, kao i ostalih sedam prigradskih, imaće veće nadležnosti iz oblasti poljoprivrede, biće
po prvi put uvedeni poljočuvari ali i Komunalna policija, kako bi se uvelo više komunalnog reda u
gradu.
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Usvajanjem ovog zakona, najviše koristi imaće svakako građani ali i investitori koji će znatno brže
moći da dobiju dozvolu za gradnju a na taj način biće otvorena i nova radna mesta, dodaje Stević i
napominje da će jedino više posla imati zaposleni u lokalnoj samoupravi koji će morati da više rade
na implementaciji i brzom uvođenju izmena kako bi sugrađanima olakšali brojne procedure a
zakon primenili u skladu sa njegovim odredbama.

Osim toga, dodao je, zakon će omogućiti da prigradske opštine, uz saglasnost grada, imaju svoja
javna preduzeća, kao i da grad svoje izvorne nadležnosti može da prenese na prigradske opštine,
što do sada nije bio slučaj. Stević  je istakao da se decentralizacija neće završiti time što će
prigradske i gradske opštine dobiti veća ovlašćenja, već kada prigradske budu krenule da prave
uslužne centre kako bi najveći deo posla koji građani treba da obave u opštini mogli da obavljaju u
naseljima koji su deo te opštine

Usvajanjem Zakona o glavnom gradu, kasa opštinskog budžeta trebalo bi da se puni i novcem od
naknada za izdavanje građevinskih dozvola i drugih taksi kaže Stević i očekuje da će se ovaj zakon
u Narodnoj skupštini na usvajanju naći do kraja maja a nakon toga će u Skupštini grada biti
usvojen novi statut.

Pored brojnih nadležnosti koje će biti vraćeni našoj opštini, među izmenana je i izbor direktora
osnovnih i srednjih škola, kao i predškolskih ustanova, održavanje obrazovnih ustanova, puteva
koji su u nadležnosti JP “Putevi Srbije” i mnoge druge, kaže državni sekretar Bojan Stević.
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